
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 24. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 641
Hvad er ministerens kommentar til, at organisationerne på området flere gange har ople-
vet, at når en person ønsker at anmelde sager om menneskehandel, kommer sagen til 
at ligge, og der sker ikke yderligere? Det bemærkes, at det er et meget stort skridt for 
en handlet person at anmelde sagen, fordi hun/han i de fleste situationer bringer sig 
selv og sin familie yderst stor fare. Det er frustrerende for både personen, der anmelder 
og organisationerne at se, at sager henlægges. Her kan det være svært at opfordre og 
motivere til anmeldelse, hvis der gentagne gange intet sker. Når sager ligger for længe 
– forsvinder beviser- og der er risiko for at vidner forsvinder, de kan ikke bruge flere år 
af deres liv på at stå stand by som vidne i en sag, henset til at det er vidner, der oftest 
er udenlandske statsborgere og i de fleste tilfælde kommer fra fattigdom, mens øvrige 
vidner, som har været vidne til forbrydelsen, kan også få kolde fødder.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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